
 

 

Protokół nr XXXII.17 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 22 marca 2017 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14

05 
w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 17 radnych co stanowiło kworum. 

Przywitał Starostę, radnych oraz gości (lista obecności w załączeniu). Następnie przedstawił 

porządek obrad i zapytał czy są w tej sprawie jakieś pytania lub wnioski? Pytań nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności rzecznika konsumenta za 2016 rok. 

4. Ocena funkcjonowania i sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu 

międzyrzeckiego z organizacjami pozarządowymi w 2016 roku”. 

5. Informacja o bieżącej działalności wydziału ochrony środowiska starostwa 

powiatowego oraz sprawozdanie z wykonania zadań powiatu związanych z ochroną 

środowiska, leśnictwem i gospodarką wodną w 2016 roku. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu 

Międzyrzeckiego (druk nr 12), 

b) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 r. (druk nr 11), 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 13), 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2017 – 2026 (druk nr 14). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 22 lutego 2017 r. 

10. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady przekazał głos radnym. 

 

Radna Beata Kwiatkowska zapytała w sprawie Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej  

w Międzyrzeczu i Skwierzynie jak wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy i jakie są pomysły? 

 

Radny Zbigniew Smejlis zapytał w sprawie sprzedaży budynku na ul. Konstytucji 3 Maja  

w którym mieści się punkt krwiodawstwa. Czy jest jakiś plan gdzie ten punkt będzie 

przeniesiony? 

 

Radny Jarosław Soroka zapytał jak długo jeszcze będzie występować problem związany  

z ptasią grypą? 
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Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś zapytania lub interpelacje? Więcej 

zapytań nie było. 

 

Ad 3. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos 

Marcinowi Mazurkowi Powiatowemu Rzecznikowi Konsumentów. 

 

Rzecznik Konsumentów przedstawił sprawozdanie z działalności za rok 2016 (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? Pytań nie 

było. Sprawozdanie Rzecznika Konsumentów za 2016 rok zostało przyjęte. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad przekazując głos Halinie 

Pilipczuk Naczelnikowi Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że wydział przygotowuje program co roku. 

Realizowany jest on również przez inne podmioty we współpracy z wydziałem (sprawozdanie 

z realizacji w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje. Zapytał czy do 

przedstawionego sprawozdania są pytania lub uwagi? 

 

Włodzimierz Szopiński Przewodniczący Powiatowej Rady Organizacji Pozarządowych 
powiedział, że projekt programu współpracy ogłaszany jest na przełomie sierpnia i września. 

Trochę niepokojące jest to, że w konsultacjach nie biorą udziału organizacje pozarządowe.  

Nie wiadomo dlaczego nie korzystają z takiego uprawnienia. Chciałoby się również, żeby 

tych pieniędzy na realizację było więcej. Zaapelował, żeby przekazywać informację, że jeżeli 

pieniądze są dzielone w ramach powiatowego programu to nikt nie otrzymuje tych pieniędzy 

w 100% do swoich potrzeb. Podkreślił bardzo dobrą współpracę z samorządem powiatowym.  

 

Przewodniczący Rady w imieniu Dyrektora Muzeum w Międzyrzeczu zaprosił na ciekawy 

wykład 23 marca z serii „Tajemnice ziemi międzyrzeckiej”. 

 

Ad 5. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przekazał głos Justynie Adamirowicz Głównemu 

Specjaliście Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
 

Justyna Adamirowicz przedstawiła informacje o bieżącej działalności wydziału oraz 

sprawozdanie z wykonania zadań w 2016 roku (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do przedstawionych informacji są jakieś pytania? 

Radna Zofia Plewa zapytała w sprawie zaplanowanego przeprowadzenia kontroli firmy 

Elektrosystem. Czy ona już się odbyła, a jeżeli tak to jakie były wyniki? 

 



 

str. 3 
 

Justyna Adamirowicz odpowiedziała, że kontrola jest zaplanowana do przeprowadzenia  

w tym tygodniu. Jednocześnie kompleksowo zostanie przeprowadzona kontrola G-Eko 

Gospodarka Odpadami.  

 

Radny Jerzy Kuźmicz powiedział, że mieszkańcy Skwierzyny sygnalizują obstawienie drogi 

dojazdowej do tej firmy samochodami ciężarowymi. Niedaleko jest Dom Pomocy Społecznej 

oraz domki jednorodzinne i pytanie czy nie stanowi to dużego zagrożenia w razie pożaru?  

W razie zagrożenia dojazd będzie bardzo przez to utrudniony. 

Radny zapytał również jaka jest możliwość udrożnienia rzeki Obry ponieważ drzewa, które  

w tej rzece znajdują się utrudniają coroczne spływy. 

 

Justyna Adamirowicz w kwestii rzeki odpowiedziała, że Starosta nie ma władzy, żeby tym 

się zajmować. Prace porządkowe, jeżeli chodzi o rzeki, prowadzi Lubuski Zarząd Melioracji  

i Urządzeń Wodnych i tam można tę sprawę przekazać. 

 

Komendant Straży Pożarnej powiedział, że sprawa o jakiej mówił radny Kuźmicz jest mu 

znana i zostało wszczęte postępowanie administracyjne w trybie zagrożenia. O postępach 

radni zostaną poinformowani. 

 

Radny Grzegorz Mrowicki zapytał czy wpływają do wydziału ochrony środowiska 

informacje o tym, że odpowiednie służby zamierzają uregulować sprawy rzek? Głównie 

chodzi o pogłębienie Warty i Obry. 

 

Justyna Adamirowicz odpowiedziała, że do wydziału takie informacje nie trafiły. Wody 

należą do Marszałka a gospodarowaniem tych wód zajmuje się Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej. Można wystąpić z takim zapytaniem czy są jakieś plany w tym zakresie. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w Skwierzynie odbywa się cykliczna impreza „Święto 

Obry”. W tym roku była konferencja na temat rzek i wykorzystania ich w transporcie. 

Problem polega na złym podziale kompetencji i prześciganiu się przez różne instytucje 

pismami. Nie ma jednego gospodarza wód płynących tylko jest podział. Niemniej powinno 

się takie głosy kierować dalej ponieważ jest to sprawa ważna.  

 

Radny Zbigniew Smejlis zapytał czy wydział ochrony środowiska ma wiedzę i w jakiś 

sposób monitoruje powstawanie zakładu w Pieskach? 

 

Justyna Adamirowicz odpowiedziała, że w tym zakresie wystąpiła do Burmistrza 

Międzyrzecza i uzyskała decyzję, że dla inwestycji polegającej na przetwarzaniu odpadów 

budowlanych została wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach. Jeżeli ten 

podmiot zamierza prowadzić tą działalność to powinien wystąpić do Starosty o wydanie 

zezwolenia na przetwarzanie. Na razie taki wniosek nie wpłynął. Można też zapytać  

w Urzędzie Marszałkowskim czy coś w tej sprawie się dzieje. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że warto o to zapytać w Urzędzie Marszałkowskim po to, 

żeby nie powstał problem. Na pewno jest to sprawa niepokojąca. 

 

Radny Jarosław Soroka zapytał czy są limity na zasadzenie nowego lasu? 

Justyna Adamirowicz odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zalesienia za dopłatą to realizuje to 

Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Starostwo wypłaca ekwiwalent jeżeli już 
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dojdzie do zalesienia. Można zalesić z własnej woli ale bez dodatkowego wsparcia pod 

warunkiem, że jest to zgodne z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. 

 

Radna Ewa Chwirot zapytała w sprawie wykazanych w sprawozdaniu zgłoszonych 

wykroczeń w przepisach ochrony przyrody i środowiska. O jakie wykroczenia chodziło? 

 

Justyna Adamirowicz odpowiedziała, że wpłynęło na przykład zapytanie z Centralnego 

Biura Śledczego w zakresie przetwarzania odpadów w Nowej Niedrzwicy. Pytano od kiedy 

było wydane zezwolenie i jakich odpadów dotyczyło. Zgłoszono też zanieczyszczenie 

ośrodka wypoczynkowego Głębokie odpadami roślinnymi. Ta sprawa został skierowana do 

RDOŚ, a ponowne oględziny nie potwierdziły tego faktu. Ponadto do wydziału wpłynęła 

informacja o zanieczyszczeniu kanału, a po oględzinach okazało się, że firma nie posiada 

zezwolenia na odprowadzanie wód opadowych. Były również zgłoszenia, że spalane są 

odpady. W przypadku potwierdzenia tych zgłoszeń dokumentacja fotograficzna wraz  

z protokołem została przekazana policji.  

 

Przewodniczący Rady zaapelował, żeby rozsądnie podchodzić do wycinki drzew ponieważ 

obecnie jest okres lęgowy ptaków, zwierząt i nie powinno się takich wycinek dokonywać.  

 

Justyna Adamirowicz poinformowała, że planowana jest zmiana ustawy o ochronie 

przyrody, która przewiduje, że osoby fizyczne pomimo braku konieczności uzyskania 

zezwolenia na wycinkę, będą musiały dokonywać zgłoszenia w gminie. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.15
05

. 

 

W przerwie obrady opuścił Wiceprzewodniczący Rady Roman Nowak. 

 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.15
15

. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe 

oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 

Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 12) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 16 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 16 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXII.159.17. 

 

b) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 r. (druk nr 11) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 16 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 16 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXII.160.17. 
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c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2017r. (druk nr 13) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 16 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 16 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXII.161.17. 

 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2017 – 2026 (druk nr 14) 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo 

pytania? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 16 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 16 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXXII.162.17. 

 

Ad 7. 

 

Odpowiadając na zapytanie radnej Kwiatkowskiej Starosta powiedział, że poradnie 

funkcjonują i będą funkcjonować tak jak do tej pory na tych samych zasadach. Zarząd 

Powiatu rozpatrywał różne koncepcje. Odbyły się rozmowy z Burmistrzem Międzyrzecza, 

który zdementował pogłoski o zamiarze wypowiedzenia wynajmu pomieszczeń przez 

poradnię w Międzyrzeczu. Starota powiedział, że nigdy nie było pomysłu na likwidację 

poradni. W rozmowie z Burmistrzem Międzyrzecza ustalono, że w niedalekiej przyszłości 

być może jedno lub dwa pomieszczenia zostaną oddane w przypadku tworzenia klas 

sportowych. Starosta powiedział, że konsultował to z Dyrektorem Poradni w Międzyrzeczu  

i poradnia może w tym pomniejszonym metrażu funkcjonować. W przypadku wypowiedzenia 

pomieszczeń w Międzyrzeczu rozważano powołanie zespołu poradni z siedzibą  

w Skwierzynie ponieważ była tam możliwość pozyskania od gminy pomieszczeń. Koncepcja 

ta upadła z naturalnych przyczyn. Odbyły się rozmowy z dyrektorami obu poradni oraz 

związkami zawodowymi. Starosta powiedział, że na ten dzień nie ma zmiany  

w funkcjonowaniu poradni. Biorąc pod uwagę średnie zatrudnienie w poradniach w innych 

powiatach zalecono dyrektorom poradni ograniczenie zatrudnienia w każdej z poradni o jeden 

etat. Będzie się to odbywało na zasadzie przejścia na emeryturę a nie pozbawiania 

kogokolwiek pracy. Starosta podkreślił, że pomysł powołania zespołu poradni zbiegł się  

z tym, że Dyrektor Poradni w Międzyrzeczu przechodzi na emeryturę. W tej chwili ogłoszony 

jest konkurs na dyrektorów poradni w Międzyrzeczu, Skwierzynie i jednocześnie konkurs na 

dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego.  

 

W sprawie budynku na ul. Konstytucji 3 Maja Starosta powiedział, że w momencie powstania 

szpitala jako spółki został on przekazany jako majątek tej spółki, która zamierza wystawić go 

na sprzedaż. Budynek wymaga kapitalnego remontu na który ani spółki ani powiatu nie stać. 

W momencie sprzedaży tego budynku pomieszczenia, które są potrzebne do funkcjonowania 

powiatowej służby zdrowia znajdą się w budynku szpitala. Większość pomieszczeń 

dzierżawią lekarze prywatnej praktyki, być może ktoś będzie zamierzał to kupić.  

 

W sprawie zapytania radnego Soroki Starosta powiedział, że otrzymuje rozporządzenia 

Wojewody z informacją, że ogniska ptasiej grypy w powiecie międzyrzeckim zostały 

wygaszone. Jest natomiast jeszcze rozporządzenie ministra, że ptaków nie można swobodnie 

wypuszczać. 
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Pani Katarzyna Jakubaszek z Powiatowego Inspektoratu Weterynarii poinformowała, że 

rozporządzenie ministra z grudnia 2016 r. nadal obowiązuje do odwołania. Przesłankami do 

uchylenia tego rozporządzenia może być temperatura powietrza około 20
 
stopni i koniec 

migracji dzikich ptaków. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście.  

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym 22 lutego po sesji Rady Powiatu 

Zarząd podjął uchwałę w sprawie wniesienia wkładów pieniężnych do spółki. 

28 lutego przyjęto uchwałę Rady Powiatu w sprawie podziału środków PFRON oraz uchwałę 

w sprawie wydania opinii o zaliczeniu dróg do kategorii dróg gminnych.  

13 marca zajmowano się projektem uchwały w sprawie sieci szkół. Zarząd podjął uchwałę  

w sprawie maksymalnych kwot dofinansowania za doskonalenie zawodowe nauczycieli. 

Podjęta została również uchwała w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

zaopiniowania ofert realizacji zadań pożytku publicznego. Omówione zostały projekty 

uchwał w sprawie powołania komisji konkursowej w celu wyłonienia kandydatów na 

stanowisko dyrektorów poradni psychologiczno-pedagogicznych i szkoły specjalnej.  

Zarząd rozmawiał wstępnie na temat dokapitalizowania szpitala międzyrzeckiego. Przyjęto 

sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej.  

22 marca przed sesją Zarząd podjął uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad  

i procedur w zakresie udzielania i rozliczania dofinansowań ze środków PFRON. Podjęto 

uchwałę w sprawie wyniku otwartego konkursu ofert na realizację zadania pożytku 

publicznego. Wydano opinię dla samorządu Skwierzyny o zaliczeniu drogi do kategorii dróg 

gminnych. Zajmowano się ponadto sprawami z zakresu gospodarki nieruchomościami  

i bieżącą działalnością powiatu. 

Starosta poinformował również, że rozstrzygnięty został przetarg na schetynówkę w Szarczu. 

W stosunku do ceny kosztorysowej jest 1.200.000 zł mniej. 

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań nie 

było. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XXXI sesji został przyjęty. 

 

 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo GDDKiA  

w sprawie przebudowy skrzyżowania z drogą krajową nr 92 w miejscowości Brójce. Dyrekcja 

informuje, że na dzień dzisiejszy nie jest znany termin realizacji tej inwestycji. Ta sprawa 

toczy się już od 12 lat i pomimo wielu pism nic niestety nie można w tej sprawie zrobić. 
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Ponadto radni otrzymali pismo od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Przewodniczący 

Rady przypomniał, że do końca kwietnia należy składać oświadczenia majątkowe. Kolejna 

sesja zaplanowana została na 26 kwietnia. Posiedzenie sesji zakończono o godz.15
40

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Jarosław Szałata 

 

 


